
 

 

 
   

 
Spørgsmål om læseklasser på Blågård Skole 

 

Kære Rasmus 

På baggrund af en henvendelse har du den 21. april 2025 stillet 
følgende spørgsmål til forvaltningen om læseklasser på Blågård Skole: 

1. […] i hvilket omfang og hvordan der ydes hjælp til de børn/forældre, 

som rammes af flytning af læseklasser fra Blågård?  

2. Samt om det er rigtigt […], at der ikke er garanti for at de(n) 

modtagende skole(r) har lærere uddannet indenfor dysleksi samt at 

der fortsættes med to-lærer ordning? 

3. Supplerende vil jeg også gerne vide, hvad meromkostningen er, hvis 

flere børn vælger Ordblindeinstituttet i Hellerup frem for at blive på 

en Københavnsk skole. 

 

Besvarelse 

Ad1 - […] i hvilket omfang og hvordan der ydes hjælp til de børn/forældre, 

som rammes af flytning af læseklasser fra Blågård?  
 
Der har været afholdt et dialogmøde med forældrene i læseklassen den 
1. april, hvor flytningen af læseklassen til Sortedamskolen er blevet 
præsenteret for forældrene, og hvor de har haft mulighed for at stille 
spørgsmål til den nye placering. Derudover har familierne fået tilbudt et 
dialogmøde med ledelsen af Sortedamskolen, så de kan høre nærmere 
om skolen. Endeligt har forældrene fået tilbudt, at deres børn kan 
komme på besøg på Sortedamskolen inden sommerferien og se de nye 
rammer.  
 
Hvis forældrene ønsker at gøre brug af det frie skolevalg, skal de som 
udgangspunkt selv finde et egnet tilbud f.eks. Ordblindeinstituttet i 
Ballerup. Det følger de almindelige regler for frit skolevalg. 
Områdesupporten på Nørrebro har dog hjulpet med at udarbejde den 
nødvendige dokumentation til brug for ansøgningen.  
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Ad2 - Samt om det er rigtigt […], at der ikke er garanti for at de(n) 

modtagende skole(r) har lærere uddannet indenfor dysleksi samt at der 

fortsættes med to-lærer ordning? 
 
Forvaltningen har peget på Sortedamskolen, da skolen har et 
velfungerende ressourcecenter med erfarne medarbejdere uddannet i 
dysleksi. Derudover har både skoleleder og souschef tidligere arbejdet 
på skoler med læseklasserækker. 
 
Det påtænkes samtidigt, at de to tilknyttede lærere følger læseklassen til 
Sortedamskolen, så overgangen kan ske med kendte voksne. Om 
overgangen sker med 1 eller 2 af de tilknyttede lærere fra Blågård Skole, 
afhænger dog af, hvor mange af eleverne, som flytter med læseklassen, 
da budgettildelingen til læseklassen er elevtalsbaseret. Der forventes at 
være endelig afklaring omkring dette inden sommerferien. 
 
 
Ad3 - Supplerende vil jeg også gerne vide, hvad meromkostningen er, hvis 

flere børn vælger Ordblindeinstituttet i Hellerup frem for at blive på en 

Københavnsk skole. 
 
Meromkostningen er 174.653 kr. pr. elev om året, som dækkes af BUFs 
samlede undervisningsramme.  
 
Udgiften til Ordblindeinstituttet er 318.645 kr. pr. elev, mens udgiften til 
læseklasse er 143.992 kr. pr. elev. 
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